
PROTOKÓŁ nr XXVII/2023 

z sesji Rady Gminy Czernice Borowe, która odbyła się 23 maja 2023 r. 

w sali widowiskowej OSP w Czernicach Borowych. 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 12:00, zakończono o godzinie 13:30. 

 

Na stan 15 radnych – obecnych było 13 według załączonej listy obecności. 

W obradach udział wzięli: Wójt Gminy – Wojciech Brzeziński, Skarbnik Gminy – Grażyna 

Pszczółkowska, Z-ca Wójta Gminy – Bogumiła Cienkus, Radca prawny – Leszek 

Zmorzyński, Sołtysi– zgodnie z listą obecności. 

Na otwarciu posiedzenia i stwierdzenia prawomocności obrad nastąpiła awaria, wystąpił 

problem z logowaniem terminali. Przewodniczący Rady Gminy ogłosił pięciominutową 

przerwę.  

 

Ad. pkt. 1 
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Jacek Bartołd otworzył XXVII sesję Rady Gminy 

Czernice Borowe i powitał zebranych. Na podstawie listy obecności, że jest wymagane 

kworum, na 15 radnych obecnych jest 13 i wszelkie podejmowane uchwały będą 

prawomocne. Potwierdzono również obecność używając terminali do głosowania.  

 

Wójt wystąpił z prośbą o dokonanie zmian w porządku obrad i wycofanie punktu 4.2.: 

przystąpienie do sporządzenia zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego 

Gminy Czernice Borowe. 

Wójt poinformował, że w trakcie posiedzenia komisji wspólnych ustalono, że z porządku 

obrad należy wycofać punkt 4.2. Poinformował, że podjęto dyskusje w tym zakresie i 

dokonano ponownej analizy. Wójt uzasadnił decyzję i poinformował, że w grudniu zeszłego 

roku podjęta została uchwała, która w swoim założeniu miała procedowanie i dokonanie 

zmian w obrębie geodezyjnym Borkowo Falenta. Poinformował, że wycena tego zadania to 

ponad sześćdziesiąt tysięcy złotych i dlatego wiosną br. podjęta została uchwała o zmianie 

tylko fragmentu Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego w zakresie 

tekstowym. Wójt poinformował, że organ nadzoru uchylił ww. uchwałę, która wydawała się 

poprawna, po analizie prawników zdecydowano ją uchylić. Wójt poinformował, że 

stwierdzono, że uchwała nie pokazuje obszaru, w którym chcemy nanieść zmiany oraz nie 

wskazuje zakresu zmian, których chcemy dokonać co może wprowadzać w błąd. 

Wójt wyjaśnia, że nadzień dzisiejszy, obowiązuje uchwała z grudnia 2022 roku o 

przystąpieniu do zmian w Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego Gminy w  

obrębie geodezyjnym Borkowo Falenta oraz druga która została przygotowana przez 

prawników i specjalistów. Określono w tej uchwale obszar i zakres. Jednoznacznie 

stwierdzono, że nie możemy stosować dowolnej wielkości DJP, ale zgodnie z 

obowiązującymi przepisami prawa przyjąć, że są to inwestycje znacząco lub mogące 

znacząco oddziaływać na środowisko, granica która została postawiona to 210 DJP, innej 

miary i wielkości nie można narzucać. W związku z tym planowana przez Radę 600 DJP nie 

może być brana pod uwagę dlatego, że zostanie i tak uchylona. 

W czasie komisji odbyła się dyskusja czy uchwała, która mówi o ograniczeniu do 210 DJP  na 

terenie gminy będzie ograniczała rolników i ich rozwój, a jest to gmina rolnicza.  

Wójt wyjaśnia, że 210 DJP to dwie duże chlewnie, obory,  a więc podjęcie takiej uchwały to 

zbyt duże ograniczenie dla rolników, dlatego wyszedł z propozycją o nie procedowaniu 

uchwały z punktu 4.2. natomiast procedowaniu uchwały z grudnia 2022 roku, mówiącą o 

ograniczeniu tylko w obrębie Borkowo Falenta. Wójt poinformował, że większość radnych 

jest za takim sposobem działania, Wójt wnosi o zdjęcie uchwały z porządku obrad.  



Przewodniczący poddał  

pod głosowanie za pomocą uniesienia ręki wniosek Wójta  

o wycofanie punktu 4.2. z porządku obrad: 

za        - 9 

przeciw       - 0 

wstrzymało się   - 4 

 

 

 

Na sali obrad obecnych  13 radnych. Wniosek został przyjęty 9 głosami za, 4 wstrzymało się. 

 

 

 

Ad. pkt. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie będzie przyjmowany zmieniony 

porządek obrad. Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie uwag do zaproponowanego 

porządku obrad.  

W czasie głosownia za przyjęciem porządku obrad nastąpiła ponownie awaria techniczna, 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił kolejną przerwę techniczną. 

Po przerwie nastąpiło ponownie głosowanie dotyczące przyjęci porządku obrad.  

Nikt nie zgłosił uwag. 12 za, 1 wstrzymał się. 

 

Przewodniczący odczytał porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXVI sesji Rady Gminy. 

4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 

4. 1. powołanie i ustalenie składu osobowego Komisji Medalu Honorowego Gminy 

Czernice Borowe, 

5. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Centrum Informacji w Czernicach 

Borowych za 2022 rok. 

6. Przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej za 2022 r. dla Gminy Czernice Borowe. 

7. Interpelacje radnych złożone na piśmie. 

8. Odpowiedzi na interpelacje. 

9. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

11.  Zakończenie obrad sesji. 

 

 

Ad. pkt. 3 

Przewodniczący poinformował, że w tym punkcie przewidziane jest przyjęcie protokołu  

z poprzedniej XXVI sesji Rady Gminy. Poprosił o zgłaszanie uwag.  

Dyskusji nie było. 

 

 

W czasie głosownia za przyjęciem protokołu z poprzedniej XXVI sesji Rady Gminy nastąpiła 

ponownie awaria techniczna, Przewodniczący Rady Gminy ogłosił kolejną przerwę 

techniczną. 



Po przerwie nastąpiło głosowanie ręczne dotyczące przyjęcia protokołu z poprzedniej XXVI 

sesji Rady Gminy. 

Na sali obrad obecnych 12 radnych. Protokół został przyjęty 12 głosami za.   

 

 

Ad. pkt. 4.1 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie powołanie i ustalenie składu osobowego Komisji Medalu 

Honorowego Gminy Czernice Borowe. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisję Medalu Honorowego Gminy powołuje  

i odwołuje, a także ustala jej skład osobowy na czas trwania kadencji Rada Gminy.  

 

Dyskusji dotyczącej uchwały nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie przy pomocy 

terminali: 

za     - 12 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 12 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 289/XXVII/2023 Rady Gminy Czernice Borowe z 

dnia 23 maja 2023 r. w sprawie . Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 

 

Ad. pkt. 5 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

sprawozdania z działalności Gminnego Centrum Informacji w Czernicach Borowych za 2022 

rok. 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdania z działalności Gminnego Centrum 

Informacji było omawiane na komisjach wspólnych i zachęcił do zadawani pytań. 

Dalszej dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący odczytał treść sprawozdania 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 10 

przeciw    - 1 

wstrzymało się   - 1 

 

Na sali obrad obecnych 12 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Informacji w 

Czernicach Borowych za 2022 rok.  

 

Ad. pkt. 6 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej za 2022 r. dla Gminy Czernice Borowe. 



Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z oceny zasobów pomocy społecznej 

było omawiane na komisjach wspólnych i zachęcił do zadawani pytań. 

Dalszej dyskusji nie było.  

Przewodniczący odczytał treść oceny 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 12 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 12 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła jednogłośnie ocenę zasobów pomocy społecznej za 2022 r. dla Gminy 

Czernice Borowe. 

 

 

Ad. pkt. 7 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 5 dotyczy interpelacji złożonych na piśmie – 

takowych nie było.  

 

 

Ad. pkt. 8 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 8 dotyczy odpowiedzi na interpelacje 

złożonych na piśmie – takowych nie było. 

 

 

 

Ad. pkt.9 

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. Radni i Sołtysi otrzymali  

to sprawozdanie z materiałami sesyjnymi. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wójt uzupełnił sprawozdanie: 

Wójt poinformował, że kolejna sesja odbędzie się niebawem ponieważ różne wnioski 

otrzymały dofinansowanie dlatego na kolejnej sesji będą zmiany w budżecie. Poinformował, 

że odbędzie się sesja absolutoryjna oraz, że w Biuletynie Informacji Publicznej zostanie 

zamieszczony raport o stanie gminy. 

Wójt ogłosił, że zostały ogłoszone  przetargi na drogi, które zostały zaplanowane do realizacji 

w tym roku. 

Wójt informuje, że gmina korzystała z niewielkich programów wsparcia finansowego dlatego 

trzeba podzielić te drogi na fragmenty. W celu obniżenia ceny zadania postanowiono  

połączyć to jako jedno. Wójt poinformował, że 25 maja otwarte zostaną oferty i, że ma 

nadzieję, że oferty faktycznie wpłyną.  

Robione będą odcinki dróg w Rostkowie, Węgrze, Kosmowie.  

Z Polskiego Ładu środki, które otrzymano na zadania drogowe nie zostały wykorzystane 

ponieważ nikt nie przystąpił do przetargu i nie było wykonawcy. Wykluczono najmniej 

potrzebujące i ryzykowne odcinki, z którymi mógłby być problem przy realizacji. Zwrócono 

się też do prezesa Rady Ministrów o zgodę na przedłużenie promesy żeby to zadanie 

realizować w nowej formule, gmina przygotuje dokumentację. Odbyły się też rozmowy z 

mieszkańcami żeby od mieszkańców nabyć grunty na drogi. Grunty pod te fragmenty dróg 

zostaną nabyte na kolejnej sesji. Dotyczy to Nowych Czernic, Zembrzusa oraz Olszewca.   



Pojawi się też droga w niewielkich odcinkach w Załogach, Grójcu oraz w Zembrzusie 

Wielkim.  

Droga Pierzchały - Pierzchałki została zgłoszona do programu po raz kolejny, gmina 

otrzymała informacje, że jest szansa na dofinansowanie od Wojewody. Wyniki planowane na 

koniec maja br. 

Wójt wspomniał, że nie ma szans żeby była wykonywana w tym roku droga 544, wykonawca 

złożył wypowiedzenie  umowy. Jest sugestia, żeby  zakontraktowany wykonawca przekazał 

dokumentację, która jest podobno przygotowana. Wojewoda wszczął postępowanie również 

na odcinku na terenie gminy Czernice Borowe, żeby można było rozpocząć budowę. Zarząd 

województwa nie przychylił się do prośby powiatu o przedłużenie kontynuacji budowy. 

Wójt informuje, że Marszałek zagwarantował spotkanie w Czernicach w lipcu w sprawie 

drogi 544, będzie musiało być kontynuowane według wcześniej rozpoczętej formuły. Droga 

będzie kosztowała ponad 100 mln zł, jeśli ruszą programy wsparcia to będzie przyspieszone, 

jeśli ze środków własnych trzeba będzie podzielić na fragmenty.  

 

Wójt poinformował, że  został złożony wniosek na odbiór folii rolniczych i został rozpatrzony 

pozytywnie, zbierane będą deklaracje od mieszkańców, kto ile potrzebuje oddać. 

 

Złożono życzenia z okazji Dnia samorządowca.  

 

Brak pytań, zachęcono do dyskusji. 

 

 

 

Ad. pkt. 10 

Wolne wnioski i zapytania. Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie 

porządku obrad przewidziane są wolne wnioski i zapytania. Zachęcił do zabierania głosu. 

Radny Tyburski zapytał czy usuwanie zakrzaczeń z poboczy będzie kontynuowane czy są to 

już prace zakończone oraz kiedy zostanie usunięty uskok na chodniku w Pawłowie przy 

cmentarzu, czy już tak zostanie ponieważ zagraża on bezpieczeństwu? 

 

Radny Kołakowski  poinformował o spostrzeżeniach po wspólnej objazdowej komisji 

budżetowej. Członkowie komisji budżetowej są zaniepokojeni strasznym nie porządkiem na 

terenie gminy. Zasygnalizował i poprosił sołtysów, żeby zachęcili mieszkańców żeby się tym 

zajęli jeśli dysponują wolnym czasem. Radny Kołakowski zasugerował,  że w jego 

miejscowości również są widoczne miejsca niezadbane, między innymi zarośnięty skwerek w 

Czernicach Borowych.  

 

Wójt odniósł się do zgłoszonych wniosków 

Uskok: Wójt wyjaśnił, że jest to droga powiatowa, i że w zeszłym roku próbowano 

porozmawiać z powiatem, żeby uskok wyrównać. Wójt stwierdził, że jest to spychanie 

odpowiedzialności kto ma to zrobić. Gmina spróbuje otrzymać materiał z powiatu i zająć się 

tym osobiście. Wójt poinformował, że planowane jest spotkanie ze starostą w najbliższy 



poniedziałek lub wtorek żeby porozmawiać o drodze w Turowie oraz Rostkowie oraz 

Chrostowie ponieważ planowane są rozbudowy dróg i porozmawiać w tym temacie. 

Krzaki- stare gałęzie zostały posprzątane, nowe będą usuwane, w miarę posiadanych 

możliwości. Przyjęte zostały dwie osoby do pracy na roboty publiczne więc będzie więcej 

osób do pracy. 

 

Nieporządek Czernice Borowe - skwerek: Wójt nadmienił, że skwerek wymaga już cięcia i, 

że faktycznie jest problem z utrzymaniem porządku. Wspomniał, że kiedyś były 

organizowane konkursy żeby zachęcić do trzymania porządku na podwórku, przed posesją, w 

ogrodzie oraz, że różne obiekty potrzebują uporządkowania. Sugeruje,  żeby skorzystać ze 

środków z funduszu sołeckiego na uporządkowanie terenu. 

Niebawem zaczęte zostanie porządkowanie w Chojnowie, Borkowie, Obrębcu.  

W celu zachęceni mieszkańców i sołtysów warto się zastanowić nad organizowaniem  

konkursów na najładniejszy ogródek czy najładniejszą wioskę. 

 

 

Ad. pkt. 11 

Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji. Po wyczerpaniu porządku obrad 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął XXVII sesję Rady Gminy Czernice Borowe. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

 

 

Protokołowała 

Natalia Warmus 

 

 


